
PROJEKT 

PROTOKÓŁ NR XVII/25 

z XVII sesji Rady Miejskiej w Sokółce 

w dniu  4 czerwca 2025 roku. 

Obrady rozpoczęto o godzinie 13:01 i zakończono o godzinie 15:42. 

Przewodniczył Andrzej Kirpsza - Przewodniczący Rady Miejskiej w Sokółce. 

Protokołował Bartłomiej Klim - Wydział Ewidencji i Organizacji. 

Obecni: 

1/ Radni: wg załączonej listy obecności. 

2/ Pełniący Funkcję Burmistrza Sokółki Adam Kowalczuk, Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz - 

wg. załączonej listy obecności. 

3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz zaproszeni goście 

- wg. załączonej listy obecności - wg. załączonej listy obecności. 

Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie 

na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Gminy Sokółka. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokółka na lata 2025-

2036. 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2025 rok. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

7. Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu Konsultacyjnego d/s Oceny Stanu Dróg Gminnych. 

8. Zamknięcie sesji. 

Przebieg posiedzenia. 

Ad. 1 

Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza powitał radnych, przedstawicieli Urzędu Miejskiego, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych oraz zaproszonych gości. 



Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz powiedział, że punkt 7: „Projekt uchwały w sprawie 

powołania Zespołu Konsultacyjnego d/s Oceny Stanu Dróg Gminnych.” został przygotowany na 

wniosek radnych z poprzedniej sesji i nie jest inicjatywą Burmistrza. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Radni jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

Ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Gminy Sokółka. 

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Bogusława Szczerbińska powiedziała, że zdecydowanie jest 

przeciwniczką podwyżek dla mieszkańców, jednakże trzeba się liczyć również z problemami budżetu 

oraz trudną sytuacją związaną z polityką śmieciową. Wiceprzewodnicząca wskazała, że jej zdaniem 

jednym z głównych powodów tej sytuacji jest złe zarządzanie. Wiceprzewodnicząca zaproponowała 

też, aby na następną sesję przygotować plan naprawczy, który mógłby pokazać jakie działania może 

podjąć Gmina, aby poprawić tą sytuację. 

Radny Tomasz Tolko stanowczo sprzeciwił się podwyżce opłaty za śmieci. Radny zapytał też jakie 

działania podjęła Gmina w celu obniżenia opłat za śmieci. Radny zapytał też: ile osób nie płaci za 

śmieci, jakie procent kosztów generują odpady zielone, dlaczego ulga za kompostowanie nie jest 

większa, co zrobiono od 2023 roku w sprawie Karcz, czy analizowano budowę zakładu do utylizacji 

odpadów zamiast Centrum Przesiadkowego oraz czy były próby współpracy z innymi Gminami w 

celu obniżenia opłat za śmieci. 

Radny Daniel Supronik zapytał czy zostanie wybrana niższa oferta za wywóz odpadów na przyszły 

rok, a jeśli nie to dlaczego czy ma jakieś braki. 

Radna Julita Budrowska kiedy zaczęto przygotowywać przetarg oraz czy jest to jedyny przetarg w tym 

roku na śmieci. Radna powiedziała, że zdecydowanie nie zgadza się z podwyżką opłaty za wywóz 

odpadów. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Bogusława Szczerbińska zapytała czy jest możliwość 

przygotowania na kolejną sesję planu naprawczego dotyczącego wywozu odpadów. 

Radna Anna Maria Aniśkiewicz powiedziała, że nie zgadza się z podwyżką opłat za śmieci. Radna 

zaapelowała, aby nie obarczać mieszkańców kosztami złego zarządzania. 

Radny Karol Krokos powiedział, że również jest przeciw podwyżce opłaty za śmieci. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Tochwin przedstawił prezentację oraz przedstawił swoje 

pomysły dotyczące rozwiązania problemu ze śmieciami w Gminie. 

Radna Elżbieta Borowska zaapelowała do radnych, aby wspólnie usiąść i pracować nad takimi 

problemami, a nie tylko mówić że jest się przeciwnym podwyżkom. Radna oceniła, że wszyscy radni 

są przeciwni podwyżkom, ale trzeba wspólnie wypracować rozwiązania. Radna zwróciła też uwagę na 

segregowanie odpadów w blokach. 

Radny Tomasz Tolko podziękował Wiceprzewodniczącemu Michałowi Tochwinowi za idealne 

wypunktowanie nieudolności Burmistrza w kwestii polityki śmieciowej. Radny zaapelował do innych 

radnych, aby nie głosowali za podwyżką opłaty za śmieci. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Michał Tochwin złożył wniosek formalny o przerwę. 



Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz przedstawił statystki dotyczące odbioru odpadów z terenu 

Gminy Sokółka na przestrzeni lat. Zastępca Burmistrza przedstawił również rys historyczny oraz 

przebieg zdarzeń związanych ze składowiskiem w Karczach. Zastępca Burmistrza przedstawił również 

ostatnie działania mające na celu rozwiązanie problemu polityki śmieciowej, również takie dotyczące 

Karcz. Zastępca Burmistrza dodał, że niewątpliwie zostanie przez komisję wybrana oferta 

najkorzystniejsza i zgodna z prawem. 

Radna Anna Maria Aniśkiewicz zaapelowała, żeby w przyszłych ratach przeprowadzić więcej 

przetargów. 

Wiceprzewodniczący Michał Tochwin wycofał swój wniosek formalny o przerwę i złożył wniosek 

formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie wniosek formalny o 

zamknięcie dyskusji. 

Radni 10 głosem „za”, 1 głosem „wstrzymującym” i 10 głosami „przeciw” odrzucili wniosek. 

Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz przedstawił ilość mieszkańców, którzy płacą za śmieci. 

Główna Księgowa Joanna Biziuk przedstawiła też sposoby weryfikacji prawidłowości składanych 

deklaracji śmieciowych. 

Radny Tomasz Tolko powiedział, że w jego ocenie mieszkańcy powinni być bardziej zachęcani do 

zakładania i korzystania z kompostowników. 

Zastępca Burmistrza powiedział, że nie analizowano budowy zakładu do utylizacji odpadów zamiast 

Centrum Przesiadkowego, ponieważ jak radni dobrze wiedzą są do środki zewnętrzne przeznaczone na 

konkretny cel, w związku z czym nie można ich przeznaczyć na inne zadanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 11 głosami „za”, 7 głosami „przeciw” i 3 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały. 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokółka na lata 2025-

2036. 

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 13 głosami „za” i 5 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 3 radnych nie brało 

udziału w głosowaniu. 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Sokółka na 2024 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła Główna Księgowa Joanna Biziuk. 

Opinia Komisji Finansów – pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Michał Tochwin w związku ze zbliżającymi się konkursami, zapytał czy Gmina 

jest gotowa i ma kompletne dokumenty do złożenia wniosków na remont boisk przy szkołach na terenie 

Gminy. 



Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk powiedział, że Gmina jest gotowa do złożenia 

wniosków. 

Radny Daniel Supronik zwrócił uwagę na realizowanie usługi komunikacji miejskiej pojazdami, które 

nie są zgodne z wytycznymi umownymi. 

Radna Julita Budrowska poprosiła o zadbanie o plac zabaw przy pomniku Marszałka Piłsudskiego oraz 

tereny przed kinem. 

Pełniący Funkcję Burmistrza Adam Kowalczuk powiedział, że zwróci na to uwagę pracownikowi. 

Wiceprzewodnicząca Bogusława Szczerbińska poprosiła w imieniu jednego z mieszkańców o 

przeznaczenie większych środków na podsypanie dróg. Wiceprzewodnicząca poprosiła również o 

zorganizowanie wyjazdu na wysypisko w Karczach, aby można było zobaczyć jak to teraz wygląda. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 14 głosami „za” i 6 głosami „wstrzymującymi” przyjęli projekt uchwały, 1 radna nie brała udziału 

w głosowaniu. 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony. 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Burmistrza Antoni Stefanowicz. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 18 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 3 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokółce Marta Półtorzycka. 

Opinia Komisji Oświaty – pozytywna. 

Brak pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 19 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu Konsultacyjnego d/s Oceny Stanu Dróg Gminnych. 

Projekt uchwały przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Bogusława Szczerbińska. 

Opinia Komisji Infrastruktury – pozytywna. 

Radczyni Prawna Danuta Kowalczyk powiedziała, że rozmawiała z nadzorem, który ma wątpliwości co 

do tej uchwały, ponieważ jest ona bardzo nietypowa. Radczyni Prawna Danuta Kowalczyk dodała, że 

ma nadzieję, że zostanie ona zaakceptowana, jednakże zwraca uwagę na te wątpliwości organu. 



Zgłoszono do pracy w Zespole Radnych: 

1. Bogusławę Szczerbińską 

2. Kazimierza Szomko 

3. Michała Tochwina 

4. Martę Kondrat 

5. Magdalenę Sadanowicz 

6. Andrzeja Kirpszę 

Radni wyrazili zgodę na prace w zespole. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie wprowadzenie do paragrafu 2 

wyżej wymienionych nazwisk. 

Radni jednogłośnie przyjęli zmianę w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Kirpsza poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Radni 19 głosami „za” przyjęli projekt uchwały, 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu. 

Ad. 8 

Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku, obrady Sesji w dniu dzisiejszym zostały zakończone. 

 

 

Protokołował          Przewodniczył 

Bartłomiej Klim         Andrzej Kirpsza 

 

 

 

Szczegółowe nagrania z w/w posiedzenia dostępne są na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Sokółce. 


